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Un foc declarat dilluns va cremar més 
de 8 hectàrees a l’entorn de Can Ruti

L’incendi va cremar durant quasi 24 hores, entre dilluns i dimarts / Javi Torres 
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El neguit s’ha endinsat en la urbanització 
Sant Jordi, una de les més properes a la zona 
de l’Institut Guttmann i de l’hospital de Can 
Ruti del barri de Canyet. Fa mesos que els 
veïns han notat un repunt dels robatoris a 
l’interior de domicilis; un fet que, les darreres 
setmanes, s’ha vist accentuat per l’ocupació 
d’una finca a un dels principals carrers de la 
comunitat i que portava anys buida.
Neguen, però, que sigui una ocupació de 
persones que necessiten un sostre sota el 
qual viure, sinó d’un grup organitzat que es 
dedicaria a cometre activitats delictives, pre-
sumptament. Alguns veïns asseguren saber 
perfectament qui són, ja que coincidirien 
amb individus que han assaltat els seus do-
micilis i que ja han estat denunciats davant 
de Mossos d’Esquadra.

Alerta a Canyet per 
l’ocupació d’una finca 
per part d’una banda
Els veïns asseguren que es tracta d’un grup que també hauria 
comés diferents robatoris a la urbanització els darrers mesos

“Durant el dia no es nota la presència de nin-
gú; els moviments comencen durant la nit, hi 
ha dies que no paren d’entrar i sortir. Sempre 
tenen els vehicles aparcats aquí”, expliquen 
els veïns assenyalant el número 22 del carrer 
Diagonal de la Costa Brava, la via que creua 
tota la urbanització. “El cap de la banda apa-
reix sempre amb un BMW, ell acostuma a ser 
per aquí”.
Un dels afectats ha patit fins a tres robatoris 
el darrer any, i un grapat més d’intents que ha 
aconseguit frenar gràcies a l’estat d’alerta i a 
l’augment de les mesures de seguretat que 
ha aplicat a casa seva. Coneixedor del sector 
de la seguretat domiciliària però ja jubilat, 
no pensava que hauria de reciclar-se en les 
darreres innovacions en alarmes o detectors. 
“Sé qui són perquè els veig sovint, vigilant 

1 - Finca ocupada 2- Trobada veïnal 3- Carrer Diagonal 
de la Costa Brava, on s’ubica la casa ocupada

1

casa meva o voltant per la urbanizació mentre 
busquen altre cases buides a plena llum del 
dia”, explica, guardant el seu anonimat. Tots 
els robatoris que ha patit estan denunciats.
També està als jutjats l’ocupació de la finca, 
per part de l’administrador que la té en pro-
pietat, qui espera que el problema es pugui 
resoldre amb certa celeritat. La seva advoca-
da va ser una de les presents a la reunió que 
la passada setmana van convocar els veïns al 
Restaurant La Bolera de Canyet. Una trobada 
que va comptar amb prop d’un centenar de 
persones, i a la que també havien d’assistir 
representants de Mossos d’Esquadra i go-
vern local que, finalment, es van absentar per 
problemes d’agenda.
“Conflueixen dos fets penals: l’ocupació il·le-
gal d’una casa i actes presumptament delic-

Ajuntament i Mossos, a sobre
Els individus ja estan identificiats i hi ha una investigació oberta

Des de l’Ajuntament asseguren estar al 
cas de la situació i haver compartit tota la 
informació amb Mossos d’Esquadra. El re-
gidor del districte, Francesc Ribot, explica 
que s’està fent un seguiment des de que 
els veïns ho van posar en coneixement, i 
que també s’ha donat ordre a la Guàrdia 
Urbana perquè estigui alerta. 
Entre els veïns corre la informació que 
les persones que estan ocupant la casa 
tindrien vinculació amb les famílies que 
van abandonar el barri de Sant Roc arran 

de l’enfrontament entre clans fa més d’un 
any, però Ribot ho desmenteix. Ja s’han 
identificat els individus en qüestió i les 
comprovacions amb policia i amb la loca-
litat d’Alella han descartat que es tracti de 
grups amb el mateix origen.
El regidor avança que hi haurà una tro-
bada en properes setmanes amb el veï-
nat, a mesura que la investigació que 
Mossos té en marxa evolucioni i hi hagi 
informació nova que aportar. “Ara toca 
deixar treballar la policia i dur el cas amb 

discreció”. El col·lectiu veïnal ha rebut 
consells de Mossos, que ha distribuït 
cartells que deixen clar com s’ha d’ac-
tuar davant de situacions de robatoris o 
ocupacions en potència, sobretot ara a 
l’estiu, quan moltes famílies marxen de 
vacances.
Alguns veïns expliquen que, els darrers 
dies, s’ha començat a veure moviment de 
cotxes de policia a la urbanització, i adme-
ten que la reacció és força ràpida quan hi 
ha trucades d’emergència.

3
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tius com són els robatoris, així que esperem 
que la Justícia actuï”, explica Ferran Bello, un 
dels veïns que presenta la xerrada. Diferents 
ciutadans intercanvien impressions, preocu-
pacions i proposen com haurien d’actuar. Un 
neguit per sobre de la resta: que es produei-
xin més ocupacions i el problema continuï 
creixent, sobretot ara que, amb l’arribada de 
vacances, moltes persones marxen fora.
“Hem de col·laborar entre nosaltres, sense 
tonteries. Si algú escolta algun soroll estrany 
al voltant de casa seva o dels seus veïns, ha 
de trucar al 112. Les primeres hores són molt 
importants”, sosté Bello. Es mostren decidits 
a evitar que l’ocupació es reprodueixi i el pro-
blema s’enquisti. Més enllà de la unió veïnal, 
la comunitat ha elaborat un escrit col·lectiu 
que ha dirigit a Mossos d’Esquadra, Ajunta-
ment i a la Fiscalia, perquè actuï d’ofici.
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El foc va mobilitzar dilluns i dimarts bombers de moltes localitats i mitjans aeris

Les flames han fet la seva malau-
rada aparició aquest inici d’estiu 
a Badalona. Un incendi forestal 
va ser declarat dilluns a primera 
hora de la tarda a unes desenes de 
metres del campus de Can Ruti, a 
la Serralada de Marina. Tot i que 
inicialment semblava que es po-
dria controlar sense problemes, la 
baixa humitat i el vent van propi-
ciar la propagació de les flames, 
que van avançar durant tota la 
tarda.
Al final de la jornada ja havien cre-
mat més de sis hectàrees de bosc i 
sotabosc, sense haver de lamentar 
cap persona ferida ni afectar cap 
zona d’habitatges propers. Els 
bombers havien conseguit estabi-
litzar les flames quan queia el sol, 
i el van poder controlar al llarg de 
la nit. Dimarts al matí ja s’estava 
remullant la zona cremada.
Durant l’operatiu es van arribar a 

Un incendi forestal crema més de vuit 
hectàrees a l’entorn de Can Ruti

desplaçar més d’una vintena de 
dotacions, tant de Badalona com 
d’altres municipis: Sabadell, Mo-

llet, Cerdanyola o Mataró, entre 
d’altres. Es va rebre el suport de 
fins a sis equips aeris, així com de 

Guàrdia Urbana, Mossos i Agents 
Forestals, els encarregats d’esbri-
nar l’origen del foc. 

Operatiu, dilluns

LA INVESTIGACIÓ 
DESCARTA LA 
INTENCIONALITAT

En principi, segons els 
bombers, es descarta la 
intencionalitat perquè es 
tracta d’un incendi “molt 
brut” i gens planificat, 
però s’haurà d’esperar 
a les conclusions de la 
investigació, en qualse-
vol cas. L’orografia del 
terreny i les condicions 
meteorològiques van di-
ficultar el control de les 
flames. També la presèn-
cia de cablejat i torres 
elèctriques, que van im-
pedir inicialment la inter-
venció dels mitjans aeris.

El col·lectiu es troba en peu de guerra i denuncia la precarietat del departament

Els treballadors de Serveis Socials de 
l’Ajuntament de Badalona estan en peu de 
guerra contra la seva situació laboral. La 
passada setmana, un nodrit grup de per-
sones del departament es va concentrar a 
les portes del Viver per posar de manifest 
les mancances i reclamar solucions. Fonts 

Treballadors de Serveis Socials 
denuncien la paralització de les ajudes

sindicals asseguren que Serveis Socials 
no té “una cartera de recursos de qualitat 
per atendre dignament”, sobretot en alguns 
sectors concrets com ara en el de l’habitat-
ge. “La situació en ajudes d’habitatge és 
molt precària perquè no hi ha pisos públics. 
El govern està projectant una visió de la 

situació en la que sembla que s’estiguin 
posant solucions a aquest problema, però 
no és així”, apunten.També es queixen de 
que les tramitacions són molt lentes i que 
moltes ajudes han estat paralitzades des de 
mes de febrer, pràcticament, i tot i que es 
concedeixen, no arriben a l’usuari que les 
necessita. Arran de la queixa de la setma-
na passada, han indicat fonts sindicals a 
aquest diari, sembla que les més endarreri-
des ja s’han començat a transferir. A banda 
de les ajudes, reivindiquen, l’estructura de 
personal tampoc és suficient. En aquest 
sentit, es mostren decebuts amb la gestió 
del govern dels Serveis Socials, de la qual 
esperaven un canvi rellevant per tal de mi-
llorar el funcionament que no ha arribat. 
També han posat de manifest els problemes 
derivats de la desatenció de les administra-
cions catalana i de l’Estat.
Des del govern admeten que els darrers me-
sos no s’han pogut tramitar les ajudes amb 
els tempos habituals i que els procediments 
s’han dilatat per una nova normativa que 

Imatges de TeleB

EL PP FORÇA UN 
PLE EXTRAORDINARI

El Partit Popular va sol·licitar fa 
pocs dies la convocatòria d’un ple 
extraordinari per tractar la pro-
blemàtica de Serveis Socials i poder 
disposar de tota la informació sobre 
la situació actual. El grup municipal 
denuncia que la majoria de partides 
destinades a ajudes d’urgència so-
cial i de pobresa energètica de 2016 
no es va consumir. L’Ajuntament ja 
ha convocat la sessió especial, que 
tindrà lloc el dia 12 a les 10 del matí.

demana més justificacions. En qualsevol 
cas, la regidora de Serveis Socials, Agnès 
Rotger, manté que les ajudes no deixen de 
ser “pedaços” i que el model assistencial ha 
de deixar pas a un model preventiu de la 
pobresa social. I en aquest camí es troba el 
govern, assegura.
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Ajuntament i Agència de l’Habitatge pacten la data de reinici

Les obres del barri de Sant Roc que 
es van aturar per falta de seguretat 
i per incivisme es tornara a repren-
dre al mes de setembre. Així ho han 
pactat Ajuntament de Badalona i 
l’Agència de l’Habitatge de Catalun-
ya. Després de l’incident, fa un parell 
de mesos, quan el Grupo Soler, ad-
judicatari dels treballs, va anunciar 
que marxava si no es garantia la se-
guretat, el govern local es va posar a 
treballar amb l’ens de la Generalitat 
perquè tot tornés a funcionar.
La data acordada entre les dues 
institucions després de setmanes 
de converses, si no hi ha cap impre-
vist, és el 12 de setembre. La taula 
formada per tractar el problema està 
teixint ara la coordinació i l’operatiu, 
també a nivell policial, per evitar que 
es tornin a reproduir els incidents 
que van desembocar en aquesta 
situació.
El regidor d’Urbanisme, Oriol Lla-

Les obres de Sant Roc aturades per 
incivisme es reprendran al setembre

dó, esclareix que la inversió en 
cap moment ha corregut perill, que 
l’empresa renunciés a l’adjudicació i 
que l’aturada ha permés replantejar 
l’obra: es podrà actuar als dos blocs 
simultàniament, el que escurçarà els 
terminis.
L’empresa, que havia de rehabilitar 

les façanes de dues comunitats, va 
marxar al·legant inseguretat per als 
treballadors i robatori de material. 
El grup ja havia muntat les bastides, 
però no va poder començar la tasca. 
Robatoris i danys en la seva infraes-
tructura els va fer recular i renunciar 
a l’obra si no es garantia la seguretat.

Edifici de Sant Roc que han de ser rehabilitats

EL PARLAMENT APRO-
VA UNA PROPOSTA DE 
RESOLUCIÓ

La Comissió de Governació 
del Parlament va aprovar per 
unanimitat aquest dimarts, pre-
cisament, demanar a la Genera-
litat que es reprenguin les obres. 
Presentada pel Partit Popular, 
reclama “la necessitat de ga-
rantir la seguretat de les obres 
i dels operaris dels edificis de l’ 
Avinguda Marquès de Mont-roig 
núm 239 i 241”. Fonts munici-
pals consideren que el PP s’ha 
volgut aprofitar de la situació po-
líticament. “Sabien que s’estava 
treballant des de feia setmanes, 
però no han fet res per ajudar a 
resoldre-ho, més enllà de pre-
sentar aquest en una comissió”.

Els Mossos d’Esquadra van denun-
ciar, el 21 de juny, dos homes, un 
de nacionalitat índia i l’altre xinesa, 
ambdós veïns de Barcelona, per 
un delicte contra la propietat in-
dustrial, per la venda d’un objecte 
molt conegut entre els més joves, 
l’Spinner, en una nau industrial del 
polígon Grand Land de Badalona. 
Els agents van fer una inspecció a 
la nau i van intervenir 2.580 spin-
ners, els quals anaven marcats amb 
un CIF que no era seu sinó del legí-
tim propietari de la patent.

Més de 
2.000 
‘spinners’ 
intervinguts

Foto: Mossos
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La rehabilitació de la pista de patinatge inclou diferents treballs

Fa uns anys que el centre parro-
quial Sant Josep va iniciar una crida per 
reformar el seu edifici i evitar un tancament 
que afectaria l’activitat de diferents entitats 
esportives i centenars d’usuaris. El passat 
any, la institució va arribar a un acord amb 
un privat que va instal·lar una pista de pa-

Comencen les noves reformes de 
les instal·lacions del Sant Josep

tinatge sobre gel durant el Nadal i que, a 
canvi, s’encarregarà de la reforma de l’espai 
dedicat al bàsquet i patinatge . Les obres 
van començar fa uns dies i inclouran di-
ferents treballs: s’arreglarà tota la pista; es 
substituiran les grades de formigó per un 
model més modern; es canviarà la tanca 

de pedra que envoltava l’espai de patinatge 
per una més flexible i segura i es pintarà 
el pavelló. També s’intentarà posar remei a 
les històriques goteres, quelcom encara per 
confirmar atès el delicat estat del sostre del 
centre. Una obra que s’executarà durant el 
mes de juliol, segons les previsions.
A canvi del finaçament de la reforma, que 
corre a càrrec de diferents empreses de la 
ciutat, el centre parroquial cedirà l’espai per 
la pista de gel els propers quatre nadals.
A més de les presents obres, en els darrers 
quatre anys Sant Josep ha dut a terme dife-
rents tasques essencials i que eren impres-
cindibles per a continuar obert: renovació 
de la instal·lació elèctrica, de vestidors i 
calderes; canvi de l’enllumenat amb la in-
corporació de tecnologia LED o pintar la 
zona destinada al bàsquet, entre d’altres.
També s’han hagut de planificar reformes 
a la pista de bàsquet per adequar l’espai a 
la normativa de Lliga EBA, categoria que el 
Sènior del Sant Josep ha assolit aquesta 
temporada.

Un total de 664 persones van deixar de for-
mar part de la llista de desocupats el pas-
sat mes de juny a Badalona, fet que suposa 
una caiguda en la taxa d’atur de la ciutat 
del 4,47% respecte al mes de maig. Aquest 
descens permet que el nombre de persones 
aturades a Badalona es redueixi fins a les 
14.207, la qual cosa suposa que des de l’1 
de gener un total de 1407 badalonins i ba-
dalonines han abandonat les llistes de l’atur.
Amb aquesta caiguda rellevant de la desocu-
pació, Badalona consolida una tendència a 
la baixa amb una variació interanual (de juny 
del 2016 al juny del 2017) del -12,99%. 

Descens 
de l’atur del 
4,4% durant 
el mes de juny

Obres a l’interior de l’edifici

Reclamen a l’Ajuntament reformes de l’espai públic

Un grup de veïnat del Front Marí-
tim s’ha concentrat aquest dimarts 
per reclamar a l’Ajuntament que 
reformi l’entorn de la plaça Elx. És 
la contraprestació que consideren 
justa per cedir part d’aquest espai 
públic durant un curs a l’Escola 
Badalona Port.
Ajuntament i centre escolar, en 
barracons des que va obrir, han 
acordat ampliar el pati perquè la 
instal·lació d’un nou mòdul de 
cara al proper curs deixarà les 
instal·lacions sense zona d’esbar-
jo, pràcticament. Tot i que la idea 
inicial era utilitzar l’espai que ha 
deixat l’antiga fàbrica Can Badri-
nas, els resultats de contaminació 
d’aquest solar no van sortir favo-
rables i cal descontaminar el sòl 
abans d’ampliar el pati de l’esco-
la en aquest espai. 
Per això s’ha decidit utilitzar una 
part de la plaça Elx de forma pro-

Veïns del Front Marítim volen millores a 
canvi de cedir una plaça al Badalona Port

visional i “durant el mínim temps 
necessari”, tot i que oficialment no 
s’han concretat dades. En aquest 
sentit, els veïns insisteixen en que 
la plaça ha de tornar a ser espai 

públic, i creuen que seria adient 
reformar-la i escometre millores 
generals a l’entorn, sobretot a un 
solar adjacent, per tal de guanyar 
espai veïnal.

Concentració veïnal / AV Front Marítim

QUEIXES PER 
L’INCIVISME A 
L’HORA D’APARCAR

La relacionada amb la plaça Elx 
no ha estat l’única reclamació 
que els veïns de la zona  han po-
sat de manifest aquesta setmana. 
També s’han queixat del descon-
trol que hi ha a l’hora d’aparcar 
en alguns punts del Front Ma-
rítim, com ara a la plaça de la 
Rosa dels Vents, entre la fàbrica 
de l’Anís del Mono i els edificis 
del passeig Marítim. També a la 
del Patí de Vela, en direcció al 
Port. Demanen a l’Ajuntament 
més vigilància i control, i més 
seny i civisme a la ciutadania en 
general. Aquests dies ja s’ha re-
parat les pilones de la Rosa dels 
Vents per evitar que els cotxes hi 
puguin accedir.

El centre comercial Màgic Badalo-
na amplia la seva oferta gastronò-
mica per aquest estiu amb un nou 
operador. El passat 23 de juny, 
Llaollao va inaugurar el seu quiosc 
amb terrassa a la primera plan-
ta primera del centre comercial. 
Llaollao és iogurt gelat, natural, 
elaborat amb llet descremada en 
el moment de servir. Les afluències 
del centre comercial Màgic s’incre-
menten any darrere any, preveient 
tancar enguany amb un augment de 
visitants similar al de l’any passat, 
de quasi un 5%.

La marca 
Llaollao 
aterra al 
Màgic

Foto: Màgic Badalona
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Nova senyalització a El Refugi de la plaça de la Vila

Badalona va inaugurar el passat 
divendres un tòtem de senyalitza-
ció del refugi de la plaça de la Vila. 
Es tracta d’un faristol que quedarà 
col·locat de manera fixa, en el qual 
s’expliquen les dades bàsiques 
d’aquest refugi, construït durant la 
Guerra Civil per fer front als atacs 

El refugi antiaeri que va salvar 
la vida de centenars de veïns

aeris de l’aviació italiana, amb base 
a l’illa de Mallorca, aliada del bàn-
dol franquista. Amb aquest acte, 
l’Ajuntament commemora que fa 
79 anys que Badalona va patir el 
pitjor bombardeig de la seva his-
tòria. Tal com explica l’historiador 
Joan Villarroya en el llibre Bada-

lona sota les bombes, 1936-1939 
(publicat pel Museu de Badalona el 
2017), aquell 30 de juny de 1938, 
es va sentir un fort soroll de motors 
d’aviació i “de cop començaren a 
xiular les bombes que en pocs 
minuts van omplir de dol la nostra 
ciutat”. En total es van llançar 120 
bombes que van caure a la zona in-
dustrial de la façana marítima i a di-
versos punts del barri del Progrés. 
A banda de considerables destros-
ses materials, l’atac va causar 65 
morts, 51 ferits greus i 187 ferits 
lleus. El refugi va ser projectat per a 
600 persones i construït entre 1937 
i 1938 per l’arquitecte municipal 
Joan Pujol. De formigó armat, va 
patir un retard per la falta de ferro, 
atesa la crisi del moment. Durant el 
Franquisme va ser tancat i no es va 
recuperar fins a 1982, quan va ser 
reformat com a espai d’exposició, 
el seu paper fins al dia d’avui.

El primer secretari del PSC, Miquel 
Iceta, va visitar dimarts Badalona 
per presentar el seu nou llibre: ‘La 
Tercera Vía. Puentes para el acuer-
do’. L’acte va tenir lloc a l’Espai Be-
túlia, que es va omplir de desenes 
de persones, figures del món polí-
tic i associatiu de la ciutat i també 
de fora de Badalona, com ara el 
diputat Raúl Moreno i l’alcalde de 

Sant Adrià, Joan Callau. Iceta va 
presentar el llibre juntament amb el 
primer secretari local, Àlex Pastor, i 
tots dos van posar en valor l’apro-
vació de la moció al Ple, fa uns 
dies, que rebutja el calendari inde-
pendentista i reivindica una refor-
ma constitucional. Una mesura de 
la qual Iceta va parlar, com també 
fa al seu llibre.

Iceta presenta 
‘La Tercera Vía’ a 
l’Espai Betúlia

Edició anterior del BDN Tapas
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En el qual es repartiran 6.700 euros en set premis diferents

Més d’un centenar de persones van omplir 
el Centre Cívic La Salut el passat dissabte, 
1 de juliol, amb motiu de l’obertura de la 
16a edició del Certamen Internacional de 
Pintura de Zurbarán, una cita que cada any 
guanya més projecció i renom en el món 
de l’art. L’organització, l’associació extre-
menya Zurbarán de Badalona, va aprofitar 
l’ocasió per celebrar el divuitè aniversari 
de la seva fundació amb les actuacions 
de la seva coral i del grup de ball Azahar. 
“Des que va entrar en funcionament l’enti-
tat, no hem deixat de promoure la cultura 
i la nostra tradició a Badalona. Per això, el 
nostre objectiu és continuar creixent i do-
nar a conèixer el patrimoni cultural extre-
meny, tal com hem anat fent al llarg de tots 
aquests anys de trajectòria”, va destacar la 
presidenta de l’associació, Maria Angeles 
Pino.
Pel que fa al 16è Certamen de Pintura, que 
pretén retre homenatge al pintor extremeny 
Francisco de Zurbarán en el seu 353è ani-
versari de la seva mort, i convoca a pin-

Convocada una nova edició del 
Certamen de Pintura de Zurbarán

tors d’arreu del món a participar amb les 
seves propostes artístiques, que hauran 
de ser de tema i tècnica lliure, inèdites i 
originals. Enguany, es repartiran un total 
de 6.700 euros -uns 2.500 més respecte a 
la passada edició-, repartits en set premis 
diferents, entre els quals un primer valorat 

en 2.000. El termini de presentació de les 
obres per participar iniciarà el 5 de setem-
bre i finalitzarà el 31 d’octubre. Posterior-
ment, es reunirà el jurat i els guanyadors 
es donarà a conèixer el 18 de novembre 
al Centre Cívic La Salut en el marc de la 
Setmana Cultural de l’entitat extremenya.

SOS BDN, l’associació que treballa sense 
ànim de lucre per la defensa i la protec-
ció animal, ha citat per aquest diumenge, 
9 de juliol a les 12 hores, una manifes-
tació contra la gestió del Centre Comar-
cal d’Atenció d’Animals de Companyia 
(CCAAC) del Barcelonès, que dóna servei 
a les ciutats de Badalona, Santa Coloma de 
Gramenet i Sant Adrià de Besòs. La con-
centració, que s’han sumat altres entitats 
animalistes i que iniciarà al carrer dels Xi-
prers, vol millorar les condicions de vida 
dels animals que resideixen a la gossera, 
com així també, posar punt final al sacrifici 
i el possible maltractament que pateixen. 
El CCAAC és un centre de 4.710 metres 
quadrats amb sales de cures i d’hospitalit-
zació, un laboratori, quatre gàbies subdi-
visibles i un bany antiparasitari, que dóna 
servei a un màxim de 126 animals. A més, 
concedeix a la ciutadania l’oportunitat 
d’adopció i serveis de recollida, despara-
sitació, implantació de microxip i estada 
diària, entre altres.

Manifestació 
contra la 
gossera del 
Barcelonès

Foto: Zurbarán de Badalona
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Les queixes del Front Litoral
L’escola Badalona Port augmentarà un mòdul les 
seves intal·lacions el proper curs. Això comportarà 
que l’espai destinat per l’esbarjo dels escolars quedi 
molt reduït i necessiti ampliar-se. Ajuntament i es-
cola han arribat a la solució d’ampliar el pati de la 
plaça Elx, una plaça pública de no molta afluència 
durant l’any. Podrem entendre que és una sortida 
raonable davant un problema puntual, que diuen 

serà provisional. Aquests mateixos barracons anaven a 
ser provisionals i ara necessiten l’ampliació. L’escola i 
els escolars no són el motiu de les queixes dels veïns, 
són l’excusa per poder denunciar la nefasta gestió del 
litoral sud badaloní que s’ha fet des del govern de torn. 
Els veïns pateixen la massificació sense que els governs 
equilibrin amb equipaments i actuacions a la zona que 
estiguin a l’alçada.

EDITORIAL

A què espera la civilització arribar a l’NII?

A Badalona mobilitzem-nos per la mobilitat

El Pla de Mobilitat Urbana (PMU) és un 
full de ruta del que s’ha dotat la ciutat per 
orientar les polítiques públiques en ma-
tèria de mobilitat a Badalona. Es va co-
mençar a redactar l’any 2009, es va portar 
a aprovació provisional el 2014 i no va ser 
fins el 2016 que es va aprovar definitva-
ment. És una guia que prioritza mesures 
de foment de la mobilitat sostenible en un 
horitzó de 6 anys. Per tant, és un pla que 
ja hauria d’estar en procés d’actualització.

No obstant, la maquinària és lenta i bona 
part del pla d’acció (mesures concretes) ni 
s’han dut a terme al llarg d’aquests anys 
ni tenen consignació pressupostària. Fins 
i tot m’atreviria a dir que algunes no tenen 
ni suport polític.
El Govern va prometre que apostaria per un 
canvi en les polítiques d’inversions donant 
més rellevància a la mobilitat sostenible. 
És cert que al primer pressupost ordinari 
la partida de mobilitat es va incrementar 
un 12,1%. A més, al pressupost participa-
tiu propostes del Pla de Mobilitat Urbana 
van aconseguir prous suports com per ser 
considerades. No obstant, amb dos anys 
de mandat no s’acaben de veure resultats 
tangibles.
Durant la primera part del mandat hem 

tingut la sensació es parla molt però les 
paraules se les emporta el vent. Tenim la 
sensació de que el treball transversal de 
que es parlava és només un objectiu. Men-
trestant cadascú rema cap a la seva banda, 
oblidant-ne els objetius global i el model 
de ciutat.
Ho expliquem amb exemples. Un carril 
bici a Sant Bru promès que encara no s’hi 
ha ni una línia. Un lateral de l’autopista 
que comença a executar-se sense tenir en 
compte els principis de mobilitat sosteni-
ble. Noves àrees residencials que no tenen 
en compte la jerarquització del viari. Unes 
suposades millores a la zona de la FECSA 
que posen en perill a les bicicletes. Un pla 
de regulació de l’aparcament al districte 1 
que no preveia tenir en compte la xarxa de 

carrils bici, la distribució urbana de mer-
caderies o la pacificació de carrers. Uns 
vials perimetrals a la plaça Pompeu Fabra 
que es retoquen per deixar-los tal i com 
estan ara.
Des de la PTP n’hem fet d’aquests petits 
casos, lluites per canviar les coses. El full 
de ruta és clar, és el PMU i el canvi mo-
dal. Cap a una mobilitat més universal i 
democràrtica que inclogui a la majoria. I 
només amb la mobilització ciutadana se’n 
aconseguiran els objetius. La creació de 
la Plataforma per la Promoció del Trans-
port Públic al Barcelonès Nord pren més 
sentit que mai, veient que Badalona està a 
la cua en polítiques de mobilitat, respecte 
municipis de l’entorn. Mobilitzem-nos per 
la mobilitat, ells sols no ho faran.

arribar a Sant Adrià trobem una barbaritat 
de tram de fins a 8 carrils destinats íntegra-
ment a la dictadura del cotxe. Hem arribat al 
Limes, a la frontera que sembla dissenyada 
per persuadir-nos que no passem. Fins i tot 
el carril bici desapareix, bé més exactament 
gira cua per retornar cap a la civilització. 
Si algú gosa creuar i s’endinsa en l’última 
frontera, en l’espai infinit destinat al cotxe, 
més infinit encara quan els cotxes són inca-
paços d’ocupar ni tan sols una petita fracció 
d’aquesta monstruositat. Paradoxalment 
sovint davant el monstre tendim a prote-
gir-nos i la bicicleta es refugia a les minses 
voreres boterudes i mal “xingades” on se 
sent sa i estalvia, ja que el seu únic enemic 
allà és el vianant que té les de perdre en un 
espai tan microscòpic. Quant d’espai públic 
malbaratat per al transport privat.
Hem parlat dels vianants però són pocs els 
que gosen creuar més enllà de la seguretat 
de l’ombrívola Rambla Guipúscoa. Recor-
den haver llegit, de bon matí i mig adormits, 

en un mapa de l’estació de metro de La Pau 
que allà encara els carrers porten noms 
franquistes que és la versió de més enllà 
habiten monstres dels antics exploradors. 
Dia rere dia, hora rere hora desenes, cente-
nars i milers de persones giren cua del seu 
passeig diari just en aquest punt final. Seria 
còmic si no fos tràgic.
Més enllà el karma entra en acció, el fa-
voritisme vers el cotxe es gira en contra. 
La rotonda de l’Arc de Sant Adrià deu ser 
l’instrument de tortura més ben dissenyat 
per l’ésser humà. Un desafiament a les lleis 
de la natura. Un trencaclosques al qual li 
falten peces. Un problema matemàtic a 
l’espera de solució. Simplement és impos-
sible encertar el moment oportú a passar, 
sempre ho fas malament. És el karma i 
és inútil enfrontar-se. La seva fotografia 
il·lustra la definició de nyapa urbanística.
Després creua la Ronda que no circula sota 
una llosa en aquest punt, malgrat anar so-
terrada, perdent l’oportunitat de crear un 

espai públic. Més enllà encara, a la frontera 
entre Sant Adrià i Badalona, l’NII perd força, 
però no s’ha aprofitat per restar espai al co-
txe per ampliar voreres o optar per la ram-
bla central com al carrer Guipúscoa, ni pel 
carril bici ni pel carril bus. Vaja que no opta 
per res. Que és pitjor que optar per alguna 
cosa i equivocar-se.
Des dels antics grecs hem assolit altes co-
tes de civilització però fa 100 anys el que es 
va considerar civilització va ser una indus-
trialització alienant amb llargues jornades 
laborals de 12 hores inclòs els dissabtes, 
amb sous anèmics, sense cap mena de se-
guretat ni drets en el treball, amb indústries 
altament contaminants que van matar el 
riu Besòs i van tenyir de tòxics el litoral. 
Llavors es va imposar la dictadura del co-
txe destinant a ell la major part de l’espai 
públic. Ara sabem que ser civilitzat vol dir 
no contaminar el planeta que ens dóna de 
menjar. A què espera la civilització a arribar 
a l’NII? Esperem que aviat.

Historiador

Plataforma per la Promoció 
del Transport Públic Barcelonès Nord

Els antics grecs van anomenar als pobles 
estrangers que consideraven menys civilit-
zats Bàrbars. A l’extrem de l’Imperi Romà 
hi havia els Limes, els límits, les fronteres 
que cap bàrbar havia de traspassar. Els an-
tics exploradors quan no podien avançar 
més deixaven escrits als mapes que més 
enllà habitaven monstres. Per Star Trek en 
canvi l’última frontera era l’espai.
Doncs tot això el tram urbà de Nacional II, 
de titularitat de la Generalitat de Catalunya, 
que travessa Sant Adrià i Badalona i la con-
necta amb Barcelona. Per exemple si cir-
culem per la remodelada i agradablement 
pacificada Rambla Guipúscoa de sobte en 
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Roger Melcior 

José Luis Muñoz
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Canonge Baranera, 45
08911 Badalona

elvermut45@gmail.com

Horari:
De dimarts a diumenge de 

9 a 17 h. 

Dijous menú paella i arròs 
caldos

Cuina de proximitat

Menjars per encàrrec
(paella, fideua, canelons, etc.)

Tels. 93 127 55 38
 654 71 38 76
L’Antic Cal Rap
C. Roger de Flor, 52
Badalona

Organització de festes, aniversaris, grups, 
comiats, reunions familiars, etc.

PARA REPARTO DE LUNES A VIERNES 
EN TIENDA DE RECAMBIOS PARA 
BADALONA Y ALREDEDORES  
ALTA EN SEGURIDAD SOCIAL Y 
BUENAS CONDICIONES

SE NECESITA PERSONAL CON
MOTO DE 50 Y 125 C.C.

Tel. 935 193 193
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Fa 25 anys de 
l’Angolazo a Badalona
Aquests dies molts parlen que fa 25 
anys que es van celebrar els Jocs Olím-
pics de Barcelona 1992. I Badalona va 
ser protagonista perquè el Palau Olím-
pic va viure la competició de bàsquet 
i sobretot amb la presència del Dream 
Team. Però pel què fa a la selecció es-
panyola també va viure un dia històric: 
el conegut Angolazo. La selecció que 
dirigia el mític Antonio Díaz Miguel va 
perdre 63-83 contra Angola, la ven-
tafocs del grup, i va quedar fora dels 
quarts de final. A més, hi va haver pi-
cabaralla a mitja pista. Dels cinc par-
tits que va jugar la selecció espanyola 
només en va guanyar un contra el Brasil 
tot i els 44 punts de la llegenda Òscar 
Smith (101-100). Després va perdre 
contra Alemanya (83-74) en el debut, 
contra Croàcia (88-79) i contra els 
Estats Units (122-81). Espanya no va 
passar ronda. Els Jocs Olímpics a Ba-
dalona sempre es recordarà pel Dream 
Team però Espanya també va jugar...

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA 
ÉS BÀSQUET

Arturs Zagars, una ment privilegiada 
que ha seduït el Divina Seguros Joventut
“Quan l’entrenes t’adones que és superdotat a nivell intel·lectual”, diu Dani Miret

L’ascens a categoria sènior de Pol 
Molins, un dels grans culpables 
de l’exitosa temporada feta pel 
júnior de la Penya, ha dut David 
Jimeno, responsable del planter, 
a buscar un recanvi de garanties 
pel lloc de base. L’escollit arriba 
a Badalona des de Letònia i s’es-
pera que tingui un gran impacte.   
Arturs Zagars (1.82m/2000) és 
l’última perla que completarà la 
seva formació al club verd-i-ne-
gre. Fins ara jugador del BJBS 
Riga (15.8 punts, 3.9 rebots, 3.8 
assistències per partit), Zagars ja 
va coincidir amb la majoria dels 
seus nous companys al torneig in-
ternacional Young Guns de Praga. 
El Divina va proclamar-se campió 
i l’Arturs va jugar amb la Penya 
com a convidat. “És un projecte 
molt interessant; un jugador es-
pectacular de veure”. Així defineix 
Dani Miret, entrenador del júnior, 
a la seva nova incorporació. 

Intel·ligència com a arma
“Físicament va tard, però és un 
gran passador i té capacitat d’ano-
tar. Tira de tres punts amb facilitat. 
El seu punt més fort diria que és 
la direcció. Troba espais on pocs 

els veuen. Quan entrenes amb ell 
t’adones que és un noi superdo-
tat a nivell intel·lectual. Sap molt 
de bàsquet i cuida cada detall”, 
exposa Dani Miret per començar 
a valorar les aptituds de Zagars.   
Segons l’entrenador del Divina, el 
nou fitxatge del júnior “aprèn ràpi-
dament i veu el joc fàcil”. “Es mou 
pel parquet amb sentit malgrat no 
tenir massa explosivitat, sobretot 
perquè controla el timming a la 
perfecció. Pot anar ràpid perquè 
el seu cap va ràpid”, afegeix Miret.   
Per tal de poder desenvolupar tot 
el seu talent fins a la màxima ex-
pressió a Badalona, Arturs Zagars 
haurà de treballar per ser un juga-
dor més sòlid físicament. “L’hem 
d’ajudar a no patir en defensa i a 

Arturs Zagars va 
disputar com a 
convidat el Young 
Guns de Praga, 
trofeu que es va 
endur la Penya

jugar amb molta intensitat durant 
períodes més llargs de temps”, 
adverteix el seu entrenador.

Un líder de mentalitat oberta
Tot i que encara és molt jove, la 
Penya té expectatives dipositades 
en aquest jugador. Per això l’ha fi-

txat: perquè l’Arturs té la mentalitat 
suficient “de voler ser professio-
nal”. A vegades, quan parlem de 
jugadors nòrdics, el seu gran ta-
lent ofensiu no ve acompanyat per 
una personalitat que faciliti l’adap-
tació a un nou entorn. En el cas 
de Zagars es preveu que això no 

passi. “És un nen que et mira als 
ulls i que no és tímid. Té morro, 
sempre parlant pel costat positiu. 
S’adaptarà amb facilitat pel seu 
caràcter i dominarà la categoria”, 
sentència un Dani Miret que tor-
narà a disposar d’un bloc de molt 
futur per la pròxima temporada.

El júnior es reforça amb un base letó que promet / FIBA

Al conjunt verd-i-negre li manca incorporar alguna peça interior

Gairebé a contrarellotge i amb poc marge 
per trobar peces interiors, el Divina Seguros 
Joventut ja té construïda la base de l’equip 
femení que la pròxima temporada disputarà 
la Copa Catalunya. El salt de categoria de la 
Penya ha ajudat l’entitat a convèncer algu-
nes jugadores d’altres clubs badalonins que 
estaven competint a Primera perquè s’in-
corporin al projecte. De la plantilla del curs 
passat, només Clara Espinosa i Eva Garcia 
continuaran. Sens dubte, una de les millors 
notícies és el salt de Mar Ochavo cap al 
conjunt sènior, després que l’aler hagi fet 
un bon any amb el júnior. Dues referències 
del Sant Andreu com Erika González i Gio 
Garcia, pivot i base, canvien Pomar per la 
Plana. El Divina Seguros Joventut també ha 
fitxat Geo Portas, aler del Masnou de Se-
gona Catalana, i la talentosa júnior Maria 
Alonso, aler formada entre el CBS Barça i el 
CBF Cerdanyola. Procedent del Lima Horta, 
la Penya incorpora a Celia Antón, jugadora 
que havia estat en dinàmica de Lliga Feme-
nina 2, mentre que la base-escorta Sandra 

El femení de la Penya signa 
set jugadores per competir a Copa

López deixa el Mataró de Copa per jugar a 
Badalona. Per acabar, Raúl Lorenzo ha fitxat 
Tania Hurtado, aler pivot de l’AE Minguella. 
De moment, el nou Divina Joventut de Copa 
Catalunya compta amb onze efectius, tot i 
que encara pot arribar algun reforç més; 
sobretot interior. “Ens falta alguna interior, 

però tenim a moltes jugadores amb capa-
citat per jugar de fora cap a dins”, reconeix 
Lorenzo, tècnic de la Penya.  La fita pel curs 
vinent, doncs, és intentar patir el menys 
possible. “L’objectiu és salvar la categoria. 
El grup torna a ser nou i això ens obliga a 
començar de zero”, adverteix l’entrenador.

La plantilla viu una renovació / B.López
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El Badalona demana que l’Ajuntament es mulli
El club diu públicament que no fitxarà fins que el consistori “no es pronunciï”

Foto: Eloy Molina

de rebre una compensació per la sortida 
d’aquest futbolista, que encara tenia un any 
de contracte.
Per altra banda, mentre en les últimes set-
manes el Badalona ha congelat renovacions 
i fitxatges, alguns dels que han format part 
de la plantilla 2016/17 han signat per altres 
clubs. A Iván Guzmán (Olot) el van seguir 
Fran Grima (Mallorca) i Musa, que aquest 
dilluns s’ha presentat amb la samarreta del 
Lleida. Un altre que ja no vestirà el blau es-
capulat és el central Aleix Coch que, des-
prés d’una carta de comiat en què donava 
les gràcies pel tracte rebut i desitjava el 
millor futur per al Badalona, ha fitxat pel CE 
Sabadell. Fins i tot Pere Solé, el delegat que 
va ser acomiadat la setmana passada, ha 
trobat un nou club: el Seagull. Solé, doncs, 
continuarà seient a la banqueta de l’Estadi 
Municipal de Badalona, ara treballant per a 
l’equip femení de la ciutat.

Aquesta setmana el diari L’Esportiu expli-
cava que Sandro Toscano és una de les 
apostes per la temporada vinent del Nàstic 
de Tarragona i que ha lligat la seva incorpo-
ració. Sandro, que ja va vestir la samarreta 
del conjunt tarragoní, hauria passat, fins i 
tot, la revisió mèdica. Segons aquesta in-
formació, el migcampista, que va completar 
una notable actuació la temporada passa-
da (va jugar 32 partits i va signar 6 gols), 
no tindria dorsal del primer equip, per tal 
d’alliberar espai salarial. Per això, d’entra-
da, Sandro formaria part de la plantilla de La 
Pobla de Mafumet. L’última paraula, però, 
la tindrà el Centre d’Esports Sabadell que, 
per contracte, té dret de tempteig en el cas 
que arribi una oferta per aquest jugador. Si 
els arlequinats igualen l’oferta del Nàstic, 
doncs, Sandro Toscano tornaria a la Nova 
Creu Alta i, per tant, continuaria jugant a 
segona B. El Badalona, en tot cas, haurà 

Sandro també pot marxar
El Nàstic, molt interessat en el seu fitxatge, 
però el Sabadell té dret de tempteig

En el compte de Twitter del CF Bada-
lona, ahir a la tarda, es va poder lle-
gir una piulada molt reveladora: “Cap 
incorporació en la temporada mentre 
l’@AjBadalona no es pronunciï”. L’es-
tira-i-arronsa entre el primer club de 
futbol de la ciutat i la casa de la vila no 
s’atura i, pel que sembla, viu un moment 

d’especial tensió. Ahir mateix havia de 
celebrar-se una reunió que, segons el 
que revela la piulada de l’entitat esca-
pulada, no va tenir un final feliç. El Ba-
dalona espera cobrar la subvenció anual 
i els diners per contracte de patrocini 
que es van aprovar en el ple del mes de 
maig, però les arques municipals con-
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tinuen tancades. Des de l’ajuntament 
s’argumenta que els deutes del club no 
fan possible el tràmit de la subvenció. 
Des del club, que no hi ha voluntat polí-
tica per resoldre el problema.
Per altra banda, unes hores abans de 
la piulada del CF Badalona, el RCD Es-
panyol feia públic que el seu davanter 
Rubén Enri arribarà cedit al conjunt que 
entrena Manolo González. Qui pagarà 
el contracte d’aquest jove futbolista, de 
19 anys, serà l’entitat blanc-i-blava. Per 
això ha transcendit la seva incorpora-
ció.

El davanter Rubén 
Enri arriba cedit pel 
RCD Espanyol

El Badalona segueix 
esperant els diners 
de la subvenció i el 
patrocini
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Amb més de 250 jugadors de totes les edats

El passat cap de setmana es va 
celebrar a la platja del Coco la pri-
mera jornada del 28è Rugby Pla-
tja de Badalona, un dels torneigs 

Gran festa de rugbi a la 
platja del Coco

de rugbi platja més tradicionals i 
amb més prestigi de tots els que 
s’arriben a celebrar durant l’estiu 
a la costa catalana. Més de 250 

jugadors de totes les edats van 
gaudir d’una jornada esportiva en 
un ambient festiu i de germanor 
en el qual, enguany, s’ha disposat 
de quatre camps. Al matí van jugar 
els més petits de la casa i l’escola 
de Rugby Club Badalona, que cada 
any no deixa de créixer, ja que va 
ser el protagonista de la jornada 
des de Sub-8 a Sub-16. Mentre 
que a la categoria Sub-18 va guan-
yar el Sant Cugat. Ja a la tarda va 
ser el torn del sènior masculí, on 
el BUC va quedar en primer lloc 
per davant de Rubias19 i Gòtics 
RC; mentre que les femenines del 
BER es van proclamar campiones, 
seguides de Partisanes i Alella.. 
Pel que fa als veterans, els Flying 
Pings van guanyar, deixant en un 
segon i tercer lloc, respectivament, 
al Barça i al Badalona.

Badalona torna a ser protagonis-
ta i aquest cop de la mà del Club 
Tennis Taula de Badalona, que es 
va desplaçar el passat cap de set-
mana a Almeria per competir en 
el campionat d’Espanya 2017 de 
tennis taula. Per una part va que-
dar subcampió en categoria aleví, 

mentre que el jove Adrià Fernán-
dez va aconseguir la plata en ca-
tegoria dobles juvenils amb Arnau 
Roca, d’Olot, i també el bronze en 
dobles Sub-23, després d’haver 
sigut vençut pels campions Javier 
Benito, de Sant Xoan TM, i Moisés 
Álvarez, de Vinicios.

Adrià Fernández, 
doble medallista a 
Almeria

Foto: CTT Badalona

Foto: Rugby Club Badalona
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En els últims anys, el futbol feme-
ní nacional ha començat a cami-
nar cap a la professionalització. La 
velocitat d’aquesta evolució, però, 
encara ha d’augmentar molt més 
per tal que el projecte global arribi 
a bon port. Temporada rere tem-
porada més nenes s’incorporen a 
equips de formació, però també hi 
ha jugadores que opten per apar-
car la seva trajectòria sènior bus-
cant gaudir de temps per construir 
el seu futur. Enguany, a les files 
del Seagull s’han produït tres re-
tirades; tres comiats del futbol en 
actiu causats per diferents motius. 
Carol Miranda, Anna Llaona i Noe 
Maese marxen de Badalona sen-
tint-se part d’una gran família.

Futbol per sentiment
A Catalunya, poques jugadores 
han viscut de més a prop com el 
futbol femení ha evolucionat que 
Carol Miranda (1982). Després 
d’aterrar a Sabadell fa 15 anys i 
de passar per l’Espanyol, el Sant 
Gabriel i el Levante, el Seagull 
ha estat l’últim club que ha gau-
dit dels seus serveis. Un projecte 
laboral vinculat a l’esport fora de 
Catalunya ha empès la migcam-
pista navarresa a penjar les bo-
tes. “El Seagull és un dels clubs 
on més valorada i estimada m’he 
sentit. Tothom ha reconegut molt 
la meva feina”, reconeix Carol 
per començar a valorar la decisió 
de plegar. “He vist que les com-
panyes més joves donaven valor 
a tot el recorregut que hem fet 
jugadores de la meva generació. 
Quan per nosaltres no existien els 
mitjans de comunicació, les xar-
xes socials, els camps de gespa 
o els partits televisats”, afegeix a 
continuació. La navarresa posa el 
punt final a una carrera de molt 
mèrit advertint a les noies que 
ara faran els seus primers passos 
dins de l’elit. “M’agradaria que les 
noves generacions de jugadores 
sàpiguen apreciar totes les coses 
que comencen a tenir. Ha cos-
tat molt dur el futbol femení fins 
aquí i cometrem un error si volem 
esprémer massa ràpid tot el suc”, 
assegura. Segons Carol Miranda, 

“el futbol femení funcionarà si les 
futbolistes no perden el cap”. La 
migcampista del Seagull opina 
que “no tot han de ser diners” i 
que “la passió més pura s’ha de 
saber mantenir”. El pensament de 
Miranda ha trobat suport dins del 
vestidor del club badaloní, sobre-
tot en la figura del tècnic, Jordi 
Ferrón. “M’he sentit molt identifi-
cada amb la seva filosofia i amb la 
forma com viu l’esport”, reconeix. 

Una lesió que ‘ajuda’
El cas d’Anna Llaona guarda pa-
ral·lelismes amb el de Miranda. La 
gironina (1992) també abandona 
el futbol en actiu per motius la-
borals, en aquest cas per dedicar 
més temps a la seva consulta de 
fisioteràpia i per poder estudiar 
un màster en Posturologia. “A la 
vida s’han de prendre decisions 
en funció de les teves prioritats. 
Ara la meva prioritat és formar-me 
per seguir millorant com a profes-
sional”, ens explica. Des que va 
fitxar pel Seagull, Llaona havia de 
plegar abans de la feina per poder 
arribar bé als entrenaments, un 
sacrifici personal que ja no haurà 
de fer. “L’any passat ja vaig pen-
sar en deixar-ho, però va ser tot 
tan bonic que he aguantat una 
temporada més”, revela. Per la 
lateral, la lesió de clavícula que 
va patir a mitjans de lliga “ho ha 
accelerat tot”. “No tenia la mateixa 
motivació. Necessitava un canvi”, 
diu amb rotunditat la nostra pro-

tagonista. De fet, mentre va estar 
lesionada, Llaona tampoc podia 
atendre pacients, situació que li 
va fer replantejar-se moltes coses. 
“A final de mes notes les hores de 
feina que perds. Si el futbol feme-
ní estigués més ben recompensat, 
la cosa canviaria”, lamenta. Tot i 
així, l’Anna sempre guardarà un 
record excel·lent de Badalona. 
“Al Seagull hi he passat els meus 
millors anys com a jugadora. He 
après molt al costat d’en Jordi Fe-
rrón i el vestidor ha estat una pin-
ya difícil de trobar”, celebra amb 
una mescla de tristor i alegria. La 
jugadora gironina es mostra or-
gullosa de l’esforç “sobrehumà” 
que ha fet la plantilla durant els 
últims dos cursos per compensar 
“els pocs recursos” i “competir al 
màxim”. Segons ens comenta, la 

Carol deixa el futbol després de molts anys a l’elit / E.Molina Llaona és fisioterapeuta i es vol continuar formant / B.López

Noe Maese estudia Turisme / B.López

ciutat de Badalona sempre serà 
especial per a ella. “De Badalona 
m’emporto la gent. Amigues de 
debò”, certifica amb rotunditat.

L’adéu d’una veterana
A nivell de club, pel Seagull su-
posa una gran pèrdua veure com 
Noelia Maese ha optat per no 
continuar jugant a futbol. Després 
d’Alba Gordo, la portera era la se-
gona jugadora de la plantilla amb 
més antiguitat dins de l’entitat: 
des dels 9 als 20 anys. “Al final 
arriba un moment on veus que no 
tens temps per tot. El fet d’haver 
jugat menys també ha afectat la 
meva motivació. Si de cap no vas 
bé, és millor plegar”, ens diu la 
badalonina. Noe estudia Turisme 
a la universitat i treballa els caps 
de setmana. Aquesta agenda l’ha 

dut fins a la decisió de deixar el 
Seagull; la decisió de deixar casa 
seva. “Les amistats es mantin-
dran, però em fa llàstima, sobretot 
perquè sóc la segona jugadora del 
Seagull que fa més anys que és 
al club”, expressa la portera. En 
l’últim tram d’aquesta temporada, 
els compromisos laborals l’han 
forçat a perdre’s moltes sessions 
d’entrenament i Noe no volia man-
tenir-se dins del ‘seu’ equip estant 
a mig gas. “A tot no s’hi pot arri-
bar. Anem fent anys i et trobes en 
situacions on has de saber prio-
ritzar què és el millor pel futur”, 
explica la jugadora blava. De mo-
ment, Maese no es planteja tornar 
a jugar, ja que vol “deixar aparcat 
el futbol”. Siguin on siguin, Carol, 
Llaona i Noe sempre seran gavi-
nes; sempre seran badalonines. 

Les jugadores 
del Seagull fan 
un pas al costat 
per centrar-se 
en el seu futur. 
Totes tres són 
part del millor 
Seagull: un bloc  
que ha sorprès

Carol Miranda, Anna Llaona i Noe Maese pengen les botes buscant nous reptes de vida

Decidir en clau de futur: l’estabilitat 
laboral s’imposa a la passió pel futbol

Jordi Fernández i Alberto Peña, referències 
a les banquetes internacionals i de Catalunya
El primer disputarà l’Eurobasket amb Espanya; el segon és el millor tècnic català

Dos badalonins d’èxit / Cedida

A banda de crear jugadors, Bada-
lona també és una gran marmita 
de tècnics d’excel·lent nivell; 
només fa falta llegir la premsa. En 
els darrers dies, dos dels entrena-
dors de bàsquet nascuts a la ciutat 
han estat notícia. Jordi Fernández, 
totalment consolidat als Estats 
Units com a ajudant de Mike Ma-
lone als Nuggets de la NBA, parti-
ciparà en la seva primera compe-
tició de seleccions absolutes. Els 
mèrits assolits pel tècnic li han 
valgut la seva inclusió dins del 
staff tècnic de la selecció espan-
yola de cara al pròxim Eurobasket. 
Sergio Scariolo ha confiat en ell 
per completar el roster de tècnics 
al costat de Paco Vázquez, ajudant 
a l’Andorra i exjugador del Divi-
na Joventut. “És un honor tenir 
l’oportunitat de representar el teu 

Jordi Fernández 
ha completat el 
seu primer any 
als Nuggets. El 
Boet de Peña ha 
pujat a Lliga EBA

Però, a banda dels recursos, què 
fa el Boet d’especial? Tot ens fa 
mirar cap a l’estructura del club. Al 
Boet Mataró, l’entrenador del sè-

nior masculí i el gerent esportiu i 
econòmic són la mateixa persona: 
és l’Alberto Peña. “A banda dels 
números i d’entrenar el sènior, la 
meva funció també és fer de pont 
amb la junta directiva i els coor-
dinadors”. Aquesta organització, 
poc habitual en clubs de Copa i a 
l’estil general manager, està fun-
cionant a la capital del Maresme.

país al nivell més alt i formar part 
de la millor generació de jugadors 
del bàsquet espanyol. Segur que 
aquesta experiència em servirà per 
créixer i per poder aportar coses a 
Denver”, declarava el badaloní per 
valorar la seva ‘convocatòria’.

Gerent de l’èxit a Mataró
En un context de més proximitat, 
el del bàsquet català, ningú dub-
ta que el Boet Mataró ha estat 
un dels clubs de la temporada. 
L’entitat taronja s’ha proclamat 
campiona de Copa Catalunya i ha 
ascendit a Lliga EBA sense perdre 
un sol partit com a local. El capità 
general d’aquest Boet d’estrelles 
és l’Alberto Peña, badaloní i guan-
yador del premi al ‘Millor entrena-
dor d’àmbit català’ en la Festa del 
Bàsquet celebrada el passat cap de 

setmana. Fornat a l’Ademar, Peña 
té el privilegi d’estar en una entitat 
que gaudeix d’una “situació es-
portiva i econòmica excel·lents”. 



publicitat 23Eduard Monterde - publicitat@gestiocomunicativa.comcultura22 Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com Del 07/07 al 13/07/2017Núm. 578

Les havaneres, la tradició catalana, el cant coral i el jazz protagonitzen els primer dies

La primera vetllada de “Les Nits 
al Port de Badalona” sempre obre 
amb la cultura popular catalana i 
aquest divendres, 7 de juliol, ho 
farà amb el grup d’havaneres Son 
de l’Havana i l’espectacle Pell de 
Cafè.  En aquesta ocasió, l’es-
bart convidat per continuar amb 
la programació en prime time de 
la cultura tradicional catalana és 
l’Esbart de Sant Martí, una for-
mació amb molta trajectòria que 
consolida la fórmula del festival 
de Badalona d’incloure en la pro-
gramació formacions convidades.
L’endemà, dissabte 8 de juliol, el 
festival dedica la nit a homenatjar 
la veu, i ho fa a través del cor de 
Tiana,  en la línia d’ampliar la base 
de la programació a formacions 
veïnes, i amb el sextet liderat pel 

Les Nits al Port tornen carregades de 
cultura popular, música i espectacles

Foto: Nits d’Estiu al Port

piano d’en Xavier Teruel i peces 
acompanyades al piano per en 
Marc Freixes, de manera seguida 
i sense pauses, sota la direcció de 
Elionor Canas. 
Per la seva banda, el músic bada-
loní Martí Serra presentarà en la 
segona part de dissabte un disc 
molt especial, “Cançons meca-
noscrites”, on a més del saxo 
ens descobreix la seva faceta de 
baixista i songwriter. Acompanyat 
del sextet de músics els Pintors 
d’Ànimes -Gemma Abrié, Josep 
Traver, Mar Serra, Aleix Tobias i 
Pau Figueres-, Serra oferirà un 
repertori de cançons originals 
que van més enllà del jazz, per 
endinsar-se en el pop, el folk o el 
soul. “Les Nits al Port” consolida  
durant el 2017 la cinquena edició 

Una mostra commemora l’efemèride

Es compleixen 120 anys de la con-
cessió el títol de ciutat a la vila de 
Badalona. Per commemorar-ho, el 
Museu de Badalona ha inaugurat 
una exposició a la planta baixa de 
la Casa de la Vila que porta per tí-
tol Badalona 1897-2017. Cent vint 
anys de ciutat i que il·lustra mit-
jançant fotografies com era la vila 
a finals del segle XIX. L’exposició, 
que es podrà visitar fins al 15 de 
juliol de dilluns a divendres entre 
les 10 a les 20 hores i els caps de 
setmana de 10 a 14 hores, dóna 
la possibilitat als badalonins i les 
badalonines de conèixer amb de-
tall com van ocórrer els fets i quin 
era el context en el qual la vila de 
Badalona va esdevenir una ciutat 
reconeguda. Tal com s’explica a la 
mostra, el dia 2 de juliol de 1897 
es va celebrar una sessió extraor-
dinària del ple de l’Ajuntament per 
donar compte que la reina regent, 
Maria Cristina d’Àustria, havia con-
cedit a Badalona el títol de ciutat. 

120 anys des que Badalona 
fou reconeguda ciutat

En la sessió següent, celebrada el 
6 d’aquell mateix mes, es va llegir 
el reial decret on es feia constar 
que la concessió del títol es pro-
duïa “por el aumento de su pobla-
ción y progreso de su industria y 
comercio”. Certament, Badalona, 
que tenia aleshores poc més de 
18.000 habitants, vivia una etapa 
de creixement, propiciat per la línia 
del ferrocarril inaugurada el 1848, 

Foto: Museu de Badalona. Fotògraf L. Roisin

Dissabte 8 de juliol arriba a l’Es-
pai Betúlia de Badalona el cicle 
de poesia “Veus Paral·leles. Del 
Vístula al Segre” que organitza la 
Institució de les Lletres Catalanes. 
En aquesta 15a edició de “Veus 
Paral·leles” tres autors de parla 
catalana comparteixen recital amb 
tres autors polonesos. Des de l’any 
2003 la Institució de les Lletres Ca-
talanes organitza un cicle de poesia 
anomenat “Veus Paral·leles” en el 
qual tres autors o autores de l’àm-
bit lingüístic català intercanvien i 

comparteixen la seva obra amb tres 
escriptors o escriptores d’altres li-
teratures europees. Cadascú recita 
la seva obra en la seva llengua en 
un acte que esdevé un joc de veus 
paral·leles. Una actriu, en aquest 
cas Mireia Chalamanch, a partir 
d’un guió, enllaça les diferents 
obres poètiques. Durant el mes de 
juliol s’han programat vuit recitals 
que finalitzaran el 9 de juliol a El 
Born. El recital a Badalona serà el 
penúltim i tindrà lloc a les 20 hores 
a l’Espai Betúlia.

Badalona participa 
del cicle català ‘Veus 
Paral·leles’ 

que va comportar la instal·lació de 
nombroses indústries a la vila i 
l’arribada de molta població que hi 
venia a treballar.
A través de més de vint fotografies 
comentades, l’exposició explica la 
Badalona del 1897 i els seus dife-
rents àmbits i contextos: la imatge 
de la ciutat, el món del treball, el 
moment polític local, així com al-
guns aspectes de la vida quotidiana. 

amb el segell propi de la cloenda 
del darrer cap de setmana amb 
espectacles de dansa i d’òpera de 
primer nivell que congreguen a la 
ciutat, que ho espera,  i a perso-
nes de l’àrea metropolitana. 
Totes les actuacions comencen 
a les 22h. L’accés al port durant 
el Festival és lliure, l’aparcament 
gratuït i es complementa amb 
oferta gastronòmica.  Com a 
novetat, en aquesta  V edició se 
suma a aquesta iniciativa l’esta-
bliment de restauració del Port 
Sant Anastasi, que els dimecres 
del mes de juliol (dies 5,12,19 i 
26 també a les  22h) programa 
actuació del reconegut pianista i 
compositor badaloní Ismael Due-
ñas amb el seu trio de piano de 
jazz contemporani.

músic i vocalista badaloní Martí 
Serra. Pel que fa al Cor de Tiana, 
oferirà un homenatge al cant coral 
català, amb recull de peces popu-

lars entre el repertori dels Cors de 
Clavé i peces més actuals adaptat, 
transcrit i harmonitzat pel Mestre 
Josep Mut, amb la transcripció a 

Una de les edicions anteriors de ‘Veus Paral·leles’



MAGATZEM I EXPOSICIÓ A ARGENTONA:
C/ Passatge dels Amics d’Argentona, 2 ARGENTONA (Ctra. del Cross a 
Argentona, costat ITV, sense problemes d’aparcament)

T 93 741 47 17 / 93 741 47 16

HORARI COMERCIAL:
De dilluns a divendres: 7:30 a 13:30h i 15:00 a 20:00h
Dissabte: 8:00h a 13:30h i de 16:00 a 20:00h

MAGATZEM I EXPOSICIÓ A MATARÓ:
Camí del Mig, cantonada Camí de Sant Crist nº 1, MATARÓ, Pol. Ind.
Pla d’en Boet 

T 93 161 50 15

HORARI COMERCIAL:
De dilluns a divendres: 7:30 a 13:30h i 14:30 a 20:00h 
Dissabte: 8:00h a 13:30h

TOT PER A LA CONSTRUCCIÓ 
I LA REFORMA DE LA LLAR
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Vidre de seguretat
tintat en gris fumé
de 8 mm

Braç extensible
inclòs

Suplement mòbil
disponible

169€ *

40 %
/DTE.

¡NOVETAT!

Preu amb descompte aplicat

*Preu per a fixe de 70cm.
*Consulti condicions de venda
*Disponible en 70, 90, 100, 110, 120
*Oferta vàlida fins a fi d’existències.

Fixos
de dutxa

tract
am

en
t 

an
ticalç

OFERTA!
Plat pietra 120X70 blanc

SENSE LÍMIT
D’UNITATS

127,50€/Ud.

100% PERSONALITZABLE
ANTILLISCANT · CLASE III
MASSA ACOLORIDA
TACTE CONFORTABLE
ANTIBACTERIÀ

· 120 x 80 Mateix preu.
· Disponible en més mides.

70 %
DTE.

NOVA PROMOCIÓ
MOBLES DE BANY
VALENZUELA

FINS EL

DIsponible en
diferents colors

*Preu amb descompte aplicat
*Preu per a conjunt de 60cm (moble + pica + mirall).

*Disponible en 60, 70, 80, 100, 120 (1 y 2 senos)
*Oferta vàlida fin a fi d’existències.

165€ *Conjunts des de
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